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2. DÖNEM ÇALIŞMA RAPORU 

 

10-11 Ocak 1998 Tarihinde yapılan Adana Şubesi 1. Olağan Genel Kurulda seçilen 1. Dönem 

Şube Yönetim Kurulu,  görev bölümü yaptıktan sonra iki yıllık çalışma programı hazırlamış ve bu 

doğrultuda TMMOB ve JMO tüzüğü çerçevesinde çalışmalarına başlamıştır.   

Çalışma programı; örgütlenme, Mesleki çalışma alanının belirlenmesi, Jeoloji Mühendisliğinin 

yasalar kapsamında yerinin belirlenmesi, TMMOB il koordinasyon çalışmalarına aktif olarak katılma 

ve güncel konularda etkin olma başlıkları altında yapılmış ve üyelerimizin oda ilişkilerini geliştirmek 

amacıyla da sosyal faaliyetler planlanmıştır. 

 

Örgütlenme Çalışmaları: 

Örgütlenme çalışmalarına il ve iş yeri temsilciliklerinin oluşturulması ve geliştirilmesi ile 

başlanmış bu çerçevede Antakya temsilciliği oluşturulmuş, İçel il temsilciliğinin kurumsallaşmasına 

ağırlık verilmiştir. 

Yöremizde Jeoloji mühendisliğinin uygulama alanlarına giren konularda, özellikle İmar 

uygulamaları, Arazi kullanımı, Su kaynakları Kullanımı ve Çevre konularında araştırmalar yapacak olan 

İmar ve Çevre Uygulamaları İzleme Komisyonları oluşturulmuş ve görev dağılımı yapılmıştır. 

Bu konularda odamızın bilgi donanımını oluşturmak amacıyla kitap alımları yapılmış değişik 

konularda TSE ve kanunlarla ilgili dokümanlar temin edilmiştir. 

Ancak yapılan çalışma programı 1998 yılında meydana gelen Adana-Ceyhan depremi ardından 

da 17 Ağustos Marmara depreminden dolayı zorunlu olarak uygulanamamış ve gündemin etkinliği 

doğrultusunda çalışmalar yürütülmüştür. 

En önemli aktivite üyelerimizin katılımı ile olacak çalışmalar olduğundan bu konuda maalesef bu 

dönemde de istenilen başarı olmamıştır. 

Ancak gündemin sıcak konuları, Adana Çöp alanı, zemin etütleri, Deprem, Su kirliliği ve Çevre 

konularında önemli adımlar atılmış ve bu konularda bazı başarılar sağlanmıştır. TMMOB il 

koordinasyon kurulu çalışmalarına aktif olarak katılan şubemiz aşağıdaki konularda etkin olmuştur. İL  

 

KOORDİNASYON ÇALIŞMALARI 

 

1- Büyükşehir Belediye Başkanının Odalara ilişkin yıpratıcı beyanatlara karşılık İKK’nın 

yaptığı basın açıklamasına Odamız destek vermiştir. 

 

2- 27-28/3/1998’de bir partinin yapmış olduğu kentsel sorunlarla ilgili toplantısına Odamız 

katılmıştır. 

 

3- Memur maaşlarını protesto etmek ve memur üyelerimizin haklarını savunmak amacı ile 

11.3.1998 tarihinde saat 12.00’de yapılan oturma eylemine katılınmıştır. 

4- Rekreasyon alanı olarak belirlenmiş olan Çamlıca’nın imara açılmasına Diğer tüm odalarla 

birlikte odamızda karşı çıkmış ve bu konudaki tüm eylemliliklere katılınmıştır. 

 

5- Tepe Gurubu’nun milyonlarca yılda oluşmuş 1.sınıf tarım toprağını katlederek otoyol gişeleri 

civarına hipermarket inşaa etmesi ile ilgili olarak, odamız öncelikle ilgili odaları ve daha 

sonra İKK’ya bağlı tüm odaları ortak tavır almak ve gerekeni yapmak konusunda göreve 

çağırmış ancak bu konuda odamız yalnız bırakılmıştır. 

 

6- 27 Haziran 1998 depreminde 28 Haziran sabahında oda genel başkanımızla birlikte depremde 

hasar gören her noktaya ulaşılmaya çalışılmış; Jeolojiden önce insani anlamda ne gibi 

yardımlarda bulunulabileceği araştırılmış ve bu gereksinimler basın yolu ile tüm Türkiye’ye 

duyurulmuştur. Ayrıca TMMOB’nin deprem bölgesindeki tüm incelemelerine, çalışmalarına 

ve bu konuda yapılan basın açıklamalarına şubemiz etkin olarak katılmıştır. Daha sonra 

Jeolojik araştırmalar ile ilgili şubemizce ve üyelerimiz tarafından yapılmış ve halen devam 

etmekte olan araştırmalar vardır. 

 



7- 21.7.1998 Tarihinde 27 Haziran 1998 Adana Ceyhan Depremi ile ilgili Şube Başkanı Sedat 

TÜRKMEN, JMO BTK Doğal afetler üyesi Jeo. Yük. Müh. Ramazan DEMİRTAŞ ve 

Ç.Ü.Jeo.Müh.Böl.Ana Bilim Dalında Yard. Doç. Hasan ÇETİN’in incelemelerini aktardıkları 

bir toplantı düzenlenmiş meslektaşlarımız, diğer meslek gurupları ve basın bilgilendirilmiştir. 

 

8- 08.08.1998 Tarihinde Akkuyu Nükleer Santrali karşıtı platformda TMMOB ile birlikte 

Büyükeceli halkına destek verilmiş ve basın açıklaması yapılmıştır. 

 

9- TEDAŞ’ın özelleştirilmesine karşı TMMOB üyelerini desteklemek amacıyla oluşan 

platformda yerini almıştır. 

 

10- TMMOB 12.08.1998 Deprem ile ilgili panel düzenlenmiştir. Odamız Yönetim Kurulu panele 

doküman ve konuşmacılar ile katılıp, üyelerin geniş katılımına destek vermiştir. 

 

11- 12/18 Ekim 1998 Tarihinde Mühendislik Mimarlık etkinlikleri çerçevesinde;                 

 

* Atatürk Parkına, Atatürk Anıtına Çelenk konulması                                       

* Okullarda mesleğimizin son sınıflara tanıtılması 

* Deprem, Çarpık kentleşme ile ilgili resim sergisi kokteyl ve aynı akşam tiyatro etkinliği 

* Adana’da yaşanan sorunlar ile ilgili tüm oda başkanlarının katılımı ile 12 –13 Ekimde 

yerel TV’lerde açık oturumlar düzenlenmiş vatandaşlar aydınlatılıp soru cevap şeklinde 

sorunlarının tartışılması olanağı yaratılmıştır. 

 

12- İl Koordinasyon Kurulu tarafından gerçekleştirilen Adana ili Yerel Demokrasi Kurultayında 

JMO Demokratikleşme seçim sistemi ve siyasal partiler yasası,1999 yılı bütçesi ve 

özelleştirme konuları başlığı altında bir konuşma ile katılmıştır. 

  

13- Demokrasi kurultayına katılan odalar katılımcı oranında delege çıkarmışlardır. Gönderilecek 

delegeler arasında JMO yer almıştır 

 

14- Yerel seçimlerde TMMOB üyelerinin adaylığını İKK desteklemesiyle ilgili basın açıklaması   

 

15- 12-18 Ekim 1999 Tarihlerinde İKK tarafından düzenlenen Mühendislik haftasında okullarda 

paneller düzenlenmiş JMO görev ve sorumlulukları ile ilgili oda yönetim kurulu üyelerimiz 

tarafından üniversite adayları bilgilendirilmiştir.  

 

16- Daha iyi bir TMMOB başlığı ile yapılan toplantı 12.11.1999 tarihinde tüm odaların yönetim 

kurulları ve üyelerin katılımı ile gerçekleşmiş ve şubemiz görüşlerini sunmuştur. Akşam 

düzenlenen yemeğe katılınmıştır. 

 

17- 2.Eylül 1999 Tarihinde çıkan imar yasasındaki değişikliğin 3030 sayılı imar yasasına tabii 

olan Büyükşehir Belediyesincede uygulanması konusunda Belediye ile yapılan tüm 

görüşmeler ve yazışmalara rağmen Belediyenin hiçbir değişiklik yapmaması üzerine Bir 

basın açıklaması yapılmış ve Başkan hemşehrilerimize şikayet edilmiştir. Aynı basın 

açıklaması çerçevesinde İMO ‘nun zemin etütlerini yapması, etütlerin kendilerine 

yaptırılmaması halinde yapı projelerine vize vermeyerek şantaj yapması konularıda 

kamuoyuna duyurulmuştur. Odamızın bu haklı tavrı İMO tarafından İKK sekreteryasına 

götürülmüş ve diğer oda başkan ve üyelerinin katıldığı İKK toplantısında Şubemiz hedef 

tahtası haline getirilerek ağır bir şekilde eleştirilmiş ve konu genel merkeze bildirilmiştir. 

Şubemiz bu konuda haklılığını ortaya koymuş ve bu haklı tavrını her platformda sürdürmeye 

devam edecektir. 

 

Sofulu çöp alanı ile ilgili çalışmalar yine Büyük Şehir Belediye Başkanlığının olumsuz tutumu 

sebebiyle çözülememiş ve çöp bu alana dökülmeye devam edilmiştir.  Bu konu Adananın kanayan yarası 

olmaya devam etmektedir. 



Yeraltısuyu kirliliği konusunda ASKİ Genel Müdürlüğüne çözüm önerileri iletilmiş ve konuda 

proje teklifi oluşturularak sunulmuştur. Ancak ASKİ yetkilileri bu konuda kayıtsız kalmış, Adana halkı 

Çatalan içme suyu projesi yapılıncaya kadar Nitratlı su içmeye mahkum bırakılmıştır. 

Deprem sonrası Jeoloji Mühendisliğinin önemi ve Zemin etütlerinin yapılması konusunda 

girişimlerimiz kısmen başarılı olmuş ancak Diğer odaların engellemeleri ve yasal eksiklikler nedeniyle 

Adana Büyük Şehir Belediyesi İmar Yönetmenliğindeki değişikler yapılamamış ve bu konu Marmara 

depremine kadar unutulmuştur. 

Marmara depreminin yıkıcı etkilerinden sonra 2 Eylül 1999 tarihinde Bayındırlık Bakanlığının 

çıkarttığı yönetmelik değişikliği ile Büyük Şehir Belediyeleri dışında kalan belediyelerde zemin etütleri 

ve Jeolojik etütler zorunlu olmuştur. Bu gelişmeye rağmen Adana büyük şehir belediyesi imar 

yönetmenliğinde yapılması gereken değişiklik şubemizin başvurusuna rağmen henüz 

gerçekleşmemiştir. Ancak Değişiklik önerimiz Belediye meclisi komisyonunda halen görüşülmektedir.   

Çevre konusunda odamızın etkin girişimi sonucu Yumurtalık-Erzin yöresinde bulunan Burnaz 

kaynaklarının heba edilmesi önlenmiş, Hatay valiliğinin Organize sanayi bölgesi olarak seçtiği alan 

Çevre bakanlığınca durudurulmuştur. Bu konuda odamıza önemli bilgi sağlayan İller Bankası ve DSİ 

elemanlarının katkısı taktirle karşılanmıştır. 

Antakya il temsilciliğinin oluşturulması ve bu yörede meslek alanımızı ilgilendiren konularda 

etkin olmamız açısından Valilik, Belediye başkanlığı, ve kamu kurumları ziyaret edilmiş görüşlerimiz 

aktarılmıştır. 

Adana depreminin ardından 1998 yılında Mersin Büyük şehir belediyesisin talepleri ve 

Mersindeki üyelerimizin duyarlılığı sonucu deprem konusunda ve İmar yönetmenliği konularında 

girişimlerde bulunulmuş ve basın bildirileri verilmiştir. 

Mersin il temsilciliğinin kurumsallaşması doğrultusunda üyelerimizin istekli olması ve üye sayısının 

yeterli düzeye gelmesi, bu ilimizde oda meslektaş ilişkisinin önemli bir boyuta ulaşmasını sağlamış ve 

yeni oluşturulan il temsilciliği seçimle işbaşına geçmiştir. Mersin il temsilciliği seçiminin çoşkulu 

olması bizleri umutlandırmış bu coşkunun yaygınlaşması beklentisi ümit olmuştur. 

Zemin etütlerinin yasal olarak mecburi olması özel büro ve mühendislik şirketlerinin 

kurulmasını yaygınlaştırmış, adeta bu konuda patlama olmuştur. Bu önemli gelişmeye rağmen konunun 

yasal boşluklarından dolayı halen sorunlar bulunmakta meslektaşlarımızında rapor ve etütleri 

konusunda bilgi ve yöntem konularında bazı eksiklikleri olduğu da ortaya çıkmıştır. Şubemiz mesleki 

kalitenin korunması ve denetimin sağlanması konusunda gerekli alt yapıyı oluşturmuştur.  Üyelerimizin 

de bu hususlarda yardımcı olacağı inancı ile başarıya ulaşılacağımızı umut etmekteyiz. 

Gerek program çerçevesinde ve gerekse oluşan etkin gündem maddeleri dolayısıyla ilgili 

kurumlara ve basına gerekli bilgilendirme yapılmış ve kamuoyu oluşturulmaya çalışılmıştır. 

Tüm kurumsallaşma çalışmaları sonucu şube gelirleri artmış ve ODA Genel kuruluna sunulan 

tahmini bütçenin çok üstünde bir bütçeye ulaşılmıştır.  Halen odamızda bilgisayar, telefon fax ve diğer 

demir başlarla tam bir kurum niteliği sağlanmıştır.  

Yeni yönetimin Odamızın tüzüğü çerçevesinde çalışmalarını yürüteceği ve ileriye yönelik 

kazanımlar sağlayacağı inancı ile saygılar sunar Başarılar dileriz,  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


